
 

3. Marts 2022  

I henhold til §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg 

hermed følgende spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor langt er Naalakkersuisut kommet med etablering af den 

tænketank, der skal rådgive vedrørende nødvendige politiske 

tiltag, til udvikling af erhvervslivet? 

2. Hvilke brancher indenfor erhvervslivet skal have sæde i 

tænketanken? 

3. Hvordan vil man sikre at alle regioner sikres sæde i 

tænketanken? 

4. Skal såvel modne virksomheder som iværksættere være 

repræsenteret i tænketanken? 

5. Håber, at virksomheder med internationale erfaringer også 

inviteres med, hvad er Naalakkersuisuts overvejelser herom? 

(Medlem af Inatsisartut Asii Chemnitz Narup, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Jeg noterer med glæde, at Naalakkersuisuts koalitionsaftale Solidaritet, 

Stabiltet, Vækst under temaet Erhvervene – Selvforsyning formulerer 

målsætning om at etablere en tænketank, der skal rådgive vedrørende 

nødvendige politiske tiltag, til udvikling af erhvervslivet. (citat) 

Jeg mener, at vort land har brug for en innovativ, visionær og dynamisk 

erhvervsudvikling som kan medvirke til at sikre økonomisk og menneskelig 

vækst. Vort land har brug for et erhvervsliv, som vil tage aktivt del i den 



 

globale bæreygtighedsdagsorden og være aktiv i en grøn omstilling. Vort land 

har brug for et aktivt erhvervsliv, som binder landet sammen og understøtter 

sammenhængskræften. 

Håber at det internationale udsyn vil blive husket. 

Et forum til idéudveksling, idéudvikling og erfaringsdeling er en god måde at 

gøre hinanden bedre. Det har vores samfund brug for. 

Set ud fra disse tanker og perspektiver giver idéen om 

erhvervsudviklingstænketank så meget mening. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


